
Side 1 

OSTERØY KOMMUNE
OSTERØY HERADSSTYRE

M ø t e b o k

Møtedato: 15.03.2006
Møtestad: Osterøy rådhus - Heradsstyresalen
Møtetid: Kl. 16:00 – 18:45

Innkalling til møtet vart send ut til kvar av representantane med skriv dagsett 06.03.06 med 
sakliste for sakene 012/06 – 018/06.

Kunngjering om møtet med sakliste vart 06.03.06 send ut til dei vanlege oppslagstadene i 
kommunen og med særskild kunngjering i Bygdanytt 10.03.06.

FRAMMØTTE – ARBEIDARPARTIET
Kari Foseid Aakre, ordførar, Kåre Arne Nyheim, Erling Raknes, Terje Rosnes, Sigurd Inge 
Vardøy, Nina B. Nyheim, Wenche Fiskeseth, Sissel M. Romslo

FRAMMØTTE – HØGRE
Ingemar Tepstad, varaordførar, Ingvald Ådland, Ole Johannes Mjøs, Birger Skår (kom til 
møtet kl. 16.30)

FORFALL MØTANDE VARAREPRESENTANTAR
Magnus Thunestvedt Noralv Hanstvedt

FRAMMØTTE VENSTRE
Magnhild H. Tysse

FRAMMØTTE SOSIALISTISK VENSTREPARTI
Roald Åge Kleppe, Johannes Bysheim

FRAMMØTTE SENTERPARTIET
Jorunn S. Holsen, Bernt Johan Flæsland, Arvid Mjelde

FRAMMØTTE KRISTELEG FOLKEPARTI
Alf R. Kallestein, Eldbjørg Ryste Hølleland

FRAMMØTTE FREMSKRITTSPARTIET
Carl Gunnar Nesheim, Ragnar Tyssebotn, Berit Moslett Borge

FORFALL MØTANDE VARAREPRESENTANTAR
Bjørn Kenneth Øksnes Asbjørn Raknes

TVERRPOLITISK SAMLINGSLISTE
FORFALL MØTANDE VARAREPRESENTANTAR
Ove Kleiveland Olav Almeland



Side 2 

Sven-Otto Rønhovde Ingen

Til stades då møtet tok til: 25 representantar/vararepresentantar av 27

Dessutan tok desse del: Rådmann og utvalssekretær.
Leiar plan og tekn. Forvaltning, leiar tekn.drift, 
økonomisjef og personalssjef var til stades i 
delar av møtet.

Ordføraren gjorde framlegg om at tilleggssak vart handsama til slutt i møtet.
Heradsstyret slutta seg samrøystes til dette.

Rådmannen orienterte kort om kommunen sin økonomisituasjon, herunder reduserte 
rammeoverføringar frå staten og trong for budsjettjusteringar.  I formannskapsmøtet 5. april 
vil det verta lagt fram sak om økonomirapportering for januar og februar 2006.

Det var ingen merknader til innkalling og sakliste.

DESSE SAKENE VART HANDSAMA:

Sak nr. Sakstittel

012/06 GODKJENNING AV MØTEBOK
013/06 REFERATSAKER
014/06 TILSYN MED BRANNVERNET 2005. VARSEL OM 

PÅLEGG.
015/06 UTBYGGING BULLAÅSEN(FOSSÅSEN). 

SØKNAD OM INVESTERINGSTILSKOT. 
SØKNAD  OM OVERTAKING AV VEG OG 
LEIDNINGSANLEGG.

016/06 KOMMUNEDELPLAN FOR SUNDLAND - 
RIVENES - VOTLO

017/06 VAL TIL OVERFORMYNDERIET FOR PERIODEN 
2006 - 2009

018/06 VAL AV ARBEIDSMILJØUTVAL FOR RESTEN 
AV PERIODEN 2003 - 2007

019/06 PRIORITERING AV SØKNADER OM TILSKOT 
AV SPELEMIDLANE FOR 2006



Side 3 

OSTERØY KOMMUNE
SAKSPAPIR

Styre, komite, utval Møtedato Saksnr Sbh
Osterøy heradsstyre 15.03.2006 012/06 BES

Saksansvarleg:
Bente Skjerping

Arkiv:    N-022
Objekt:     

Sak ID
2006000327

GODKJENNING AV MØTEBOK

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK

Rådmannen gjer ikkje framlegg til vedtak.

15.03.2006 HS-012/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Carl Gunnar Nesheim, FRP, hadde denne merknaden til møteboka frå møtet 15.02.06:
”Angåande sak 002/06 i heradsstyret 15.02.06 – referatsaker – bør tilførast i møteboka:
”Bemerkning frå Carl Gunnar Nesheim, FRP, i sak 29/05 frå kontrollutvalet, der det vert vist 
til heradsstyret sitt vedtak 20.11.02 angåande ”….føringar for kommunedelplan Hauge nr. 48 
– Idrettspark Hauge – inn” der FRP meiner at saka skulle inn i arealdelen i kommuneplanen.  
Ordføraren viste til at administrasjonen og kontrollutvalet kunne ikkje sjå at dette er noko sak 
som ein skulle følgja opp vidare.”

AVRØYSTING

Med denne merknaden vart møteboka godkjend.

SAMANDRAG
Sjå utsend møtebok.
FAKTA
Møtebok frå 15.02.06 er send ut til godkjenning.

RÅDMANNEN SI VURDERING
Rådmannen har ikkje merknader til møteboka.

Dato for saksutgreiing: 27.02.06.



Side 4 

OSTERØY KOMMUNE
SAKSPAPIR

Styre, komite, utval Møtedato Saksnr Sbh
Osterøy heradsstyre 15.03.2006 013/06 BES

Saksansvarleg
Bente Skjerping 

Arkiv:    N-022
Objekt:     

Sak ID
 2006000326

REFERATSAKER
Nr Dok.ID T Dok.dato   Avsendar/Mottakar Tittel
1 06/2097 I 06.02.2006 Hordaland 

skattefutkontor
KONTROLLRAPPORT 2005 VEDK. 
SKATTEOPPKREVJARFUNKSJONEN 
I OSTERØY KOMMUNE

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK

Referatsakene vert tekne til orientering.

15.03.2006 HS-013/06 UTVALET SI HANDSAMING:

AVRØYSTING

Det vart ikkje gjort vedtak om merknader til referatsakene.



OSTERØY KOMMUNE
SAKSPAPIR

Styre, komite, utval Møtedato Saksnr Sbh
Formannskapet 24.08.2005 149/05 JFH
Formannskapet 22.02.2006 045/06 JFH
Osterøy heradsstyre 15.03.2006 014/06 JFH

Saksansvarleg
Jan Frode Hjellvik/Roald Hovden

Arkiv:    N-556
Objekt:     

Sak ID
2005000178

TILSYN MED BRANNVERNET 2005. VARSEL OM PÅLEGG.

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK
”For å lukka avvik frå DSB tilset Osterøy kommune branninspektør/branningeinør i 80 
% stilling og byggesakshandsamar i 20% stilling. Det vert nytta kr.70.000 av unytta 
budsjettmidlar 2006 til disposisjon for heradsstyre. Anna finansiering som vist til i 
rådmannen si vurdering. Rådmannen får fullmakt til å regulera budsjettet.”

22.02.2006 FS-045/06 UTVALET SI HANDSAMING:
Brannsjefen var til stades ved utvalet si handsaming.
------------------------
Ragnar J. Tyssebotn, FrP, gjorde slikt framlegg: ”Då det er vedteke i heradsstyret at det, 
grunna den økonomiske situasjonen, skal vera nedbemanning, og ikkje oppbemanning i 
Osterøy kommune, vert tilsetjinga utsett til kommuneøkonomien har forbetra seg.”

AVRØYSTING
Alternativ avrøysting

Rådmannen sitt framlegg - 6 røyster (2AP,2H,1SP,1SV)
R. J. Tyssebotn sitt framlegg - 1 røyst (1FrP)
------------------------------
Formannskapet har etter dette rådd heradsstyret til å gjera slikt vedtak:

”For å lukka avvik frå DSB tilset Osterøy kommune branninspektør/branningeinør i 80 
% stilling og byggesakshandsamar i 20% stilling. Det vert nytta kr.70.000 av unytta 
budsjettmidlar 2006 til disposisjon for heradsstyre. Anna finansiering som vist til i 
rådmannen si vurdering. Rådmannen får fullmakt til å regulera budsjettet.”

15.03.2006 HS-014/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Leiar teknisk drift var til stades ved utvalet si handsaming.



Carl Gunnar Nesheim, FRP, gjorde slikt framlegg: ”Då det er vedteke i heradsstyret at det 
grunna den økonomiske situasjonen skal vera nedbemanning med minst 10-årsverk, og ikkje 
oppbemanning i Osterøy kommune, vert tilsetjinga utsett til kommuneøkonomien har betra 
seg.”

Erling Raknes, AP, gjorde slikt framlegg: ”Grunna kommunen sin økonomisituasjon vert 
stillinga som branninspektør/branningeniør utsett til hausten, og vert å handsama i samband 
med budsjettet for 2007.”

AVRØYSTING

PRØVERØYSTING

Formannskapet sitt framlegg -  9 røyster
Carl Gunnar Nesheim sitt framlegg -  4 røyster
Erling Raknes sitt framlegg - 12 røyster

ENDELEG AVRØYSTING
Alternativ avrøysting:

Erling Raknes sitt framlegg - 16 røyster
Formannskapet sitt framlegg -   9 røyster

Heradsstyret har etter dette gjort slik vedtak:

”Grunna kommunen sin økonomisituasjon vert stillinga som 
branninspektør/branningeniør utsett til hausten, og vert då handsama i samband med 
budsjettet for 2007.”

FAKTA
Saka gjeld  rapport frå Direktoratet for Samfunnstryggleik og Beredskap - DSB, etter tilsyn 
med brannvernet i Osterøy kommune den 25.04.2005 og varsel om pålegg 04.01.06.

I rapporten kjem det fram mellom anna avvik frå Forskrift om organisering og 
dimensjonering av  brannvesen jmf. § 2-5, som gjeld ressursar til leiing av brannvernet. Sak 
om manglande resussar vart handsama i formannskapet 24.08.05 der det vart gjort slikt 
vedtak: "Kommunen si målsetjing om å stetta lovar og forskrifter som regulerer 
brannvernet sine  oppgåver, må sjåast i samanheng med kommunen si 
budsjettsituasjon. Saka vert vurdert i samanheng med budsjett for 2006."
Behov om auka stillingsressurs for å lukka avviket vart lagt fram og vurdert i 
budsjettprosessen for 2006. I heradstyret sitt møte den 14.12.05, kor budsjett for 2006 vart 
vedteke, vart det ikkje teke omsyn til dette. Dette er det gjeve melding om til Direktoratet 
DSB.
Som svar på dette, jfr brev  frå DSB 04.01.06, vert det gjeve varsel om pålegg iht  Forskrift 
om organisering og dimensjonering av  brannvesen jmf. § 2-5 og 3-2,. Det vert forventa at 
kommunen set av tilstrekkjeleg med ressursar slik som forskrifta krev. Det er gjeve frist til 
01.05.06 med forpliktande tilbakemelding. Dersom tilbakemelding ikkje vert gjeve innan 
fristen vil ein gje pålegg iht § 37 i brann og eksplosjonslova.



Stillingsandel som her er omtala er berekna ut i frå tal på innbuarar i kommunen. For 
brannvernet i Osterøy kommune utgjer dette:

Brannsjef 0,36 % stilling
Avd.leder forebyggande 0,36 %     "
Avd.leder beredskap 0,36 %     "
Tilsynspersonell 0,72 %     "
Feiing og tilsyn 1,00 %     "
Totalt 2,80 %     "

Arbeid med brannvern vert i dag stetta ved 2 årsverk - brannsjef og feiar i full stilling.
Kommunen manglar altså 0,8 årsverk for å stetta forskrifta sine krav. 
RÅDMANNEN SI VURDERING
I tillegg til det formelle kravet frå DSB vil rådmannen peika på at personellsituasjonen innan 
brannvernet på ingen måte er tilfredsstillande. Det er eit stort gap mellom naudsynte oppgåver 
og bemanning. Dette framgår også i brannsjefen si melding frå 2005 og plan for 
brannvernarbeidet 2006. Ein ser det derfor som særs viktig å få styrka den administrative 
delen av brannvernet. I sak i formannskapet 24.08.05 har ein skissert ulike måtar å lukka 
avviket på. Slik ein no vurderer det er det mest hensiktsmessig å tilsetje eige personell. 

Brannvernet har eit svært stramt budsjett og ein må fortløpande vurdera om aktivitetsnivå kan 
haldast oppe på dagens nivå. Det er derfor svært vanskeleg å finna noko midlar til å lukka 
avviket.
Evt. reduksjonar må væra innafor dei  ”ikkje lovpålagde” oppgåver som utrykking ved akutt 
sjukdom, røykdykking, overbefalsvakt og evt. anna bistand ut over primæroppgåvene brann 
og redning. 
Slike reduksjonar i vår aktivitet, og dermed nedbygging av kommunen si beredskap, vil væra  
særs uheldig.
Kommunen si målsetjing om ei god og trygg kommune å bu i, kan synast vanskelegare å 
oppnå med slik redusert totalberedskap, og brannsjefen finn grunn til bekymring når det gjeld  
å føra vidare dei gode haldningane som pregar mannskapsstyrken i dag. 

Slik saka står  meiner ein at den må løysast ved å styrke brannvernet. Ein legg derfor opp til 
eit tettare samarbeid mellom brannvern og kommunalteknikk innan vatn og avlaup. Spesielt 
innan vassverk er det sterkt behov og eit krav om betre beredskap. I dag er det bere vakt i 
helgene og på ordinær dagtid. Dette kan løysast ved at brannvernet si overbefalsvakt også får 
ansvar som kommunal vakt. Brannvernet utfører kontroll av vannkummer og brannventilar og 
vassverket vil kunna nytta brannvernet sin vasstankbil som er godkjent til kjøring av 
drikkevatn. Eit slikt samarbeid vil styrke kommunen sin beredskap og gje eit betre tilbod til 
abonnentane. Ved utføring av desse tenestene vil ein styrke brannvernet sitt budsjett med om 
lag kr.180.000,-. Auka beredskap er lagt inn i vassverket sine budsjett. 

På avdeling teknisk forvaltning er det eit stort behov auka ressursar til byggesakshandsaming. 
Avdelinga klarer ikkje fortløpande sakshandsaming og dette medfører også til tap av 
gebyrinntekter. Byggesak og førebyggande brannvern er fagområde der ein naturleg kan dela 
ein ingeniørstilling. Dette vil også  totalt sett styrke fagmiljøet på teknisk. 

Kostnad/finansiering.
På årsbasis vil ein ingeniør stilling kosta ca. kr 440.000,-.
Dette vert finansiert med ca kr 180.000,- frå vatn /avlaup og justering adm. feiing 
ca kr 20.000,- som alle er sjølvkostområde.
Byggesak i 20 % stilling utgjer kr 90.000,- som også er sjølvkost.



Vidare må budsjettet styrkast med kr. 150.000,- på årsbasis i økonomiplanperioden. For 2006 
utgjer dette ca kr. 70.000,- . Dette kan dekkjast av unytta budsjettmidlar 2006. 
Rådmannen gjev slikt framlegg vedtak: For å lukka avvik frå DSB tilset Osterøy kommune 
branninspektør/branningeinør i 80 % stilling og byggesakshandsamar i 20% stilling. Det vert 
nytta kr.70.000 av unytta budsjettmidlar 2006 til disposisjon for heradsstyre. Anna 
finansiering som vist til i rådmannen si vurdering. Rådmannen får fullmakt til å regulera 
budsjettet.

Dato for saksutgreiing: 10.02.06.

Trykte vedlegg: Sak 149/05 formannskapet 24.08.05
Brev frå DSB datert 04.01.06



OSTERØY KOMMUNE
SAKSPAPIR

Styre, komite, utval Møtedato Saksnr Sbh
Formannskapet 29.06.2005 135/05 ROH
Formannskapet 14.12.2005 257/05 ROH
Formannskapet 22.02.2006 047/06 ROH
Osterøy heradsstyre 15.03.2006 015/06 ROH

Saksansvarleg
Roald Hovden

Arkiv:    N-133
Objekt:     

Sak ID
2000000404

UTBYGGING BULLAÅSEN(FOSSÅSEN). SØKNAD OM INVESTERINGSTILSKOT. 
SØKNAD  OM OVERTAKING AV VEG OG LEIDNINGSANLEGG. 
RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK
1. Med bakgrunn i retningslinjer i kommunen og kommunen sin økonomi vert det ikkje 

gjeve investeringstilskot til Oleana Invest A/S.
2. Kommunen overtek ikkje omsøkte vegar til kommunalt vedlikehald. 
Kommunen overtek vederlagsfritt hovedleidningar for vatn og avløp. 

22.02.2006 FS-047/06 UTVALET SI HANDSAMING:
Ordføraren tok opp spørsmål om mogeleg ugildskap for R. J. Tyssebotn, FrP, i høve til 
eventuelle eigartilhøve i Oleana Invest AS. Representanten stadfesta at han ikkje hadde 
tilknyting til dette selskapet og utvalet fann då ikkje grunnlag for ugildskap i saka.
--------------------------------
Ragnar J. Tyssebotn, FrP, gjorde slikt framlegg: ”1. Det vert gjeve kr 100.000,- i tilskot til 
vatn og avlaup. Pengane vert dekte gjennom prosjekt: Tilrettelegging av næring/bustad-
område. 2. Osterøy kommune overtek vegar og leidningsnett, vatn og avlaup.”

Ole J. Mjøs, H, gjorde slikt framlegg om nytt punkt 2: ”Kommunen overtek omsøkte vegar til 
kommunalt vedlikehald. Kostnaden til drift og vedlikehald vert å leggja inn i framtidige 
budsjett. Eventuelle kostnader for 2006 vert å ta frå unytta budsjettmidlar for 2006 til 
disposisjon for heradsstyret.

AVRØYSTING
Alternativ avrøysting
Rådmannen sitt framlegg med slik endring
som foreslått av Ole J. Mjøs - 6 røyster (2H,2AP,1SV,1SP)

R .J. Tyssebotn sitt framlegg - 1 røyst (1FrP)
-----------------------------
Formannskapet har etter dette rådd heradsstyret til å gjera slikt vedtak:

1. ”Med bakgrunn i retningslinjer i kommunen og kommunen sin økonomi vert det 
ikkje gjeve investeringstilskot til Oleana Invest A/S.

2. Kommunen overtek omsøkte vegar til kommunalt vedlikehald. Kostnaden til drift og 
vedlikehald vert å leggja inn i framtidige budsjett. Eventuelle kostnader for 2006 
vert å ta frå unytta budsjettmidlar for 2006 til disposisjon for heradsstyret.



3. Kommunen overtek vederlagsfritt hovudleidningar for vatn og avløp.”

3.

15.03.2006 HS-015/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Skriv av 07.03.06 frå adv.firma Harris samt e-post av 23.02.06 frå Hordaland 
fylkesskattekontor vart lagt fram i møtet.
--------------------

Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte for FRP, H, KRF, TVS, og V frå kl. 16.35 
– kl. 16.55.
---------------------

Carl Gunnar Nesheim, FRP, gjorde slikt framlegg om nytt pkt. 1: ”Heradsstyret bed om ei 
utgreiing angåande vanleg praksis kva gjeld økonomisk støtte til tilsvarande saker.  Kven har 
tidlegare fått, kor mykje og kvar frå i budsjettet.”

AVRØYSTING
Alternativ avrøysting:

Formannskapet sitt framlegg - 13 røyster (8 AP,2 SV,3 SP)
Carl Gunnar Nesheim sitt framlegg - 13 røyster (4 FRP,5 H,2 KRF,1 TVS,1 V)

-----------------------
I medhald av § 18 i reglement for heradsstyret av 11.02.04 er møteleiaren si røystegjeving 
avgjerande ved likt røystetal.

Heradsstyret har etter dette gjort slikt vedtak:

1. ”Med bakgrunn i retningslinjer i kommunen og kommunen sin økonomi vert det 
ikkje gjeve investeringstilskot til Oleana Invest A/S.

2. Kommunen overtek omsøkte vegar til kommunalt vedlikehald. Kostnaden til drift og 
vedlikehald vert å leggja inn i framtidige budsjett. Eventuelle kostnader for 2006 
vert å ta frå unytta budsjettmidlar for 2006 til disposisjon for heradsstyret.

3. Kommunen overtek vederlagsfritt hovudleidningar for vatn og avløp.”

FAKTA
Søknad om tilskot Oleana Invest A/S.
I skriv 18.10.04 har Oleana Invest A/S søkt om kommunale investeringsmidler på kr 
1.200.000,- til bygging av VVA-anlegg i feltet Fossåsen. Kostnaden er kalkulert til 
kr.7.200.000,-.
Bakgrunnen for søknaden er mellom anna at tilkomsten frå Vardalsvegen vil gje ein kortare 
og betre skuleveg også for deler av dei som bur i Åsen. Tilkomstvegen frå Vardalen er ca. 
250m til første bustadtomt. Vegane i feltet er regulert som private fellesvegar.
Søknad overtaking av veg og leidningsanlegg



I skriv 01.11.05 søkjer Oleana Invest A/S om at kommunen overtek veg og leidningsannlegg i 
feltet når dette ferdig og godkjent. Dette er særs viktig for utbyggjar for å få fritak for 
meirverdiavgift. 
Reglane er slik at det ikkje vert betalt mva på arbeid som vert utført på offentleg veg. 
Samla veglengd i feltet er om lag 1 km og reguleringsformål er privat fellesveg.
Advokatfirma Harris har, i brev 07.02.06 vedk saka, mellom anna peika på at i tilsvarande 
saker har kommunen praktisert overtaking av  interne vegar i bustadfelt. Det vert spesielt 
nemnt bustadfelt på Grønskaret og i Reigstadåsen.
Kommunen sine retningsliner for tilskot til bustadfelt.
For tilskot til bustadfelt har kommunen utarbeida retningslinjer jfr. vedtak i utval natur 
29.08.01som følgjer: 
- Kommunaltekniske anlegg i bustadfelt (interne kostnader) kvalifiserer  ikkje til tilskot.
- Kostnader frå eksisterande kommunaltekniske anlegg og til feltgrense kan i visse høve 

kvalifisera til tilskot.
- Kommunen overtek kommunaltekniske hovudanlegg i bustadfelt vederlagsfritt til 

vedlikehald, herunder veglys når anlegget er ferdig utbygd og godkjend.
- Det må setjast opp avtale mellom utbyggar og kommunen i kvart enkelt tilfelle.

RÅDMANNEN SI VURDERING
Søknad om tilskot.
Etter kommunen sine retningslinjer kvalifiserer ikkje interne anlegg i feltet til tilskot. 
Vass- og kloakk- leidningar fram til T1, ca 80 m, ligg utanfor sjølve feltet og kan etter 
retningslinjene etter visse høve gjevast tilskot til. Dette utgjer ein svært liten del av den totale 
utbyggingskostnaden i feltet. 

Det kan forøvrig ikkje gjevast investeringstilskot til private felles vegar. 

Kommunen har i seinare tid  vore restriktiv med å gje tilskot til bustadfelt. For bustadfeltet 
Rymleheia vart det gjeve tilskot med kr.100.000,- for etablering av ny gangveg frå tomtefeltet 
og til Lonevåg skule.

Med bakgrunn i dei kommunal retningslinjene og kommunen sin dårlege økonomi vil 
rådmannen ikkje rå til at det vert gjeve tilskot til utbyggjar.

Søknad overtaking av veg og leidningsanlegg
I tråd  med retningslinjene  har kommunen praktisert vederlagsfri overtaking av  
kommunaltekniske hovudanlegg (veg, vatn, avløp) i bustadfelt, herunder også veglys. Når 
anlegget har vore ferdig utbygd og godkjend er det sett opp ein avtale. 
Plangrunnlaget for  bustadfelta har variert med bebyggelsesplan for Grønskaret og Klubbelia 
og reguleringsplan for Reigstadåsen og Rymleheia m.fl.. For dei førstnemnde planane var 
regformålet privat fellesveg og for Reigstadåsen blanding av offentleg veg og felles kjøreveg. 
Den siste saka i Rymleheia var det i reguleringsplan vedteke at hovudvegane er offentleg 
kommunal veg, mens ein del sidevegar er privat.
Kommunen pliktar ikkje å overta vegen når denne er regulert som privat fellesveg



Dei siste åra har kommunen ”fått overteke” ei rekkje med vegar frå stat og fylke og den 
økonomiske situasjonen er vesentleg endra til det verre. 
Kostnaden til drift og vedlikehald for ca 1 km  veg med veglys ligg på om lag kr. 30.000,- pr. 
år. 
Tiltross for vedtekne retningslinjer frå 2001 og tidlegare praksis vil rådmannen med bakgrunn 
i den økonomiske situasjonen ikkje tilrå å ta over vegen i bustadfeltet til kommunalt 
vedlikehald. 
Når det gjeld leidningsanlegga vert drift og vedlikehald dekka innan sjølvkostområdet. Dette 
vedkjem derfor ikkje det ”ordinere” kommunebudsjettet og kostnaden til drift er forholdsvis 
låg. Ein vil derfor i tråd med retningslinjene tilrå at kommunen overtek hovudleidningar vatn 
og avløp vederlagsfritt. Det må lagast eigen avtale.

Dato for saksutgreiing: 10.02.06.

Trykte vedlegg: 
Søknad frå Oleana Invest A/S om investeringsmidlar, datert 18.10.04.
Søknad frå Oleana Invest A/S om overtaking av veg og leidningsanlegg datert 01.11.05.
Brev frå advokatfirma Harris datert 07.02.06.



OSTERØY KOMMUNE
SAKSPAPIR

Styre, komite, utval Møtedato Saksnr Sbh
Formannskapet 05.11.2003 111/03 ARA
Formannskapet 26.01.2005 006/05 KJB
Osterøy heradsstyre 09.02.2005 003/05 KJB
Formannskapet 11.05.2005 078/05 KJB
Osterøy heradsstyre 25.05.2005 032/05 KJB
Formannskapet 22.02.2006 050/06 KJB
Osterøy heradsstyre 15.03.2006 016/06 KJB

Saksansvarleg
Kjell J. Brun

Arkiv:    N-101.3
Objekt:     

Sak ID
2003001981

KOMMUNEDELPLAN FOR SUNDLAND - RIVENES - VOTLO

SAKSKOMITEEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK

”Sakskomiteen for kommunedelplan Rivenes-Sundland-Votlo rår til at det blir 
gjennomført ei arkeologisk undersøking i kommunedelplanområdet. Formannskapet får 
i oppgåve å finna økonomiske midlar til å finansiere denne undersøkinga.”

22.02.2006 FS-050/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Ole J. Mjøs, H, gjorde slikt framlegg: ”Det vert løyvd kr 304.000,- til gjennomføring av ei 
arkeologisk undersøking i kommunedelplanområdet. Summen vert dekka av unytta 
budsjettmidlar for 2006 til disposisjon for heradsstyret.”

Roald Åge Kleppe, SV, gjorde slikt framlegg: ”Formannskapet meiner at ei utbygging på 
Rivenes-Sundland-Votlo har så store usikre økonomiske kostnader at ein ikkje finn det 
forsvarleg å bruka meir kommunale midlar på vidare utgreiing av arkeologiske mogelege 
funn, eller ei konsekvensanalyser. Ein bør snarast setja i gang arbeid med eit alternativt 
byggeområde i området Kvisti – Åsheim.”

AVRØYSTING
Alternativ avrøysting

Ole J. Mjøs sitt framlegg - 6 røyster (2H,2AP,1SP,1FrP)
Roald Å. Kleppe sitt framlegg - 1 røyst (1SV)
------------------------------

Formannskapet har etter dette rådd heradsstyret til å gjera slikt vedtak:



”Det vert løyvd kr 304.000,- til gjennomføring av ei arkeologisk undersøking i 
kommunedelplanområdet. Summen vert dekka av unytta budsjettmidlar for 2006 til 
disposisjon for heradsstyret.”

15.03.2006 HS-016/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Roald Åge Kleppe, SV, tok opp igjen sitt framlegg frå formannskapet: ”Heradsstyret
meiner at ei utbygging på Rivenes-Sundland-Votlo har så store usikre økonomiske kostnader 
at ein ikkje finn det forsvarleg å bruka meir kommunale midlar på vidare utgreiing av 
arkeologiske mogelege funn, eller ei konsekvensanalyser. Ein bør snarast setja i gang arbeid 
med eit alternativt byggeområde i området Kvisti – Åsheim.”

---------------
Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte for AP, H, og SP frå kl. 17.40 – kl. 18.00.
----------------------

AVRØYSTING
Alternativ avrøysting:

Formannskapet sitt framlegg - 20 røyster (7AP, 4 FRP, 5 H, 3 SP, 1 KRF)
Roald Åge Kleppe sitt framlegg -  6 røyster (2 SV, 1 V, 1 TVS, 1 AP, 1 KRF)

Heradsstyret har etter dette gjort slikt vedtak:

”Det vert løyvd kr 304.000,- til gjennomføring av ei arkeologisk undersøking i 
kommunedelplanområdet. Summen vert dekka av unytta budsjettmidlar for 2006 til 
disposisjon for heradsstyret.”

SAMANDRAG

For å kome vidare i arbeidet med kommunedelplanen for Rivenes-Sundland-Votlo rår 
fylkeskommunen til at det vert gjort ei arkeologisk undersøking i området.
Den arkeologiske undersøkinga utførast som feltarbeid og kan gjennomførast av  
fylkeskommunen for ein sum på minimum kr. 304.000,-. 
Dersom det vert gjort funn i området som skaper store vanskar med å få gjennomført 
intensjonane i planen, vil sakskomiteen vurdere stans i planarbeidet.

FAKTA

Det arkeologiske feltarbeidet fylkeskommunen skal gjere, er ei grundig undersøking der ein 
ved funn av automatisk freda kulturminne må rekna med justering av planen eller eventuelt 
søknad om dispensasjon for freding ved Riksantikvaren. Ei freding vil utløysa krav om 
dokumentasjon ved utgraving.
Det er ikkje krav om å gjere ei arkeologisk undersøking før reguleringsplan/ar kjem til 
handsaming. Dvs. ansvaret legg til tiltakshavar og i samband med gjennomføring av tiltak (jf. 
undersøkingsplikt i h.h.t. §9 i Kulturminnelova).



Men fylkeskommunen vil sterkt tilrå at dette arbeidet vert gjort no, da dette kan leggje viktige 
føringar for det vidare kommunedelplanarbeidet.
Den arkeologiske undersøkinga vert starta i strategiske område i planområdet (Nedre Rivenes 
– den gamle vegen mellom Ø. og N. Rivenes).
Det må haldast kontinuerleg kontakt med fylkeskommune under dette arbeidet, og det må 
utførast jamleg rapportering til kommunen. Dette med tanke på å unngå unødvendige 
kostnader til undersøkinga.

Det er ikkje sett av investeringsmidlar i årsbudsjett 2006 eller økonomiplan 2006-2009 til 
denne undersøkinga, konsekvensutgreiinga eller sjølve planarbeidet.
Kommunedelplanarbeidet utløysar og krav om konsekvensutgreiing (KU) etter ny forskrift.
Samla sum for undersøking, KU og planarbeidet er ca. kr. 1,03 mill der kostnadene til 
arkeologisk undersøking utgjer ca. kr. 304.000,- og KU med planarbeid ca. kr. 725.000,- inkl. 
mva. I tillegg kjem utgifter til gravemaskin og avdekking/konservering ved eventuelle funn i 
samband med den arkeologiske undersøkinga.

Dersom det vert gjort funn i området som skaper store vanskar med å få gjennomført 
intensjonane i planen, vil sakskomiteen vurdere stans i planarbeidet med tanke på andre 
løysingar på bustad- og tomtesituasjonen i Hausområdet.

RÅDMANNEN SI VURDERING

Rådmannen har vedrørande nemne planarbeid i tidlegare sak i Osterøy heradsstyre (sak 
032/05) uttrykt si bekymring for kva store investeringar i samband med tilrettelegginga vil få 
å seie for økonomien og tenestetilbodet i kommunen.
Til tilrettelegginga av planområdet er det i tillegg knytt ein del usikre faktorar m.o.t. dei 
endelege totalkostnadene (rassikring, grunnerverv og uventa kostnader etc.).
Rådmannen vil presisere at kulturavdelinga i fylket vil vurdera om den gamle vegen mellom 
Øvre og Nedre Rivenes er å rekna som eit automatisk freda kulturminne.
Rådmannen har elles inga merknader og gjer ikkje innstilling til saka.

Dato for saksutgreiing:
13.02.06

Trykte vedlegg:
Brev frå Osterøy Utbygging AS (dagsett 14.02.06)
Brev frå Osterøy kommune til Osterøy Utbygging AS (dagsett 01.02.06)
Brev frå Hordaland fylkeskommune v/Kultur og idrettsavdelinga (dagsett 17.11.05)



OSTERØY KOMMUNE
SAKSPAPIR

Styre, komite, utval Møtedato Saksnr Sbh
Formannskapet 03.12.2003 149/03 BES
Osterøy heradsstyre 17.12.2003 117/03 BES
Formannskapet 22.02.2006 056/06 BES
Osterøy heradsstyre 15.03.2006 017/06 BES

Saksansvarleg
Bente Skjerping

Arkiv:    N-022.3
Objekt:     

Sak ID
2003001394

VAL TIL OVERFORMYNDERIET FOR PERIODEN 2006 - 2009

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK
Rådmannen gjer ikkje framlegg.

22.02.2006 FS-056/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Ole J. Mjøs, H, gjorde slikt framlegg: ”Overformyndar 2006-2009 Oddny Kallestein – attval. 
Vara: 1. Kari Hauge, Lonevåg, attval. 2. Arthur Høylo, Bruvik, attval.

AVRØYSTING

Framlegget vart samrøystes tilrådd.
-----------------------------
Formannskapet har etter dette rådd heradsstyret til å gjera slikt vedtak:

”Overformyndar 2006-2009 Oddny Kallestein – attval. Vara: 1. Kari Hauge, Lonevåg, 
attval. 2. Arthur Høylo, Bruvik, attval.”

15.03.2006 HS-017/06 UTVALET SI HANDSAMING:

AVRØYSTING

Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

SAMANDRAG
I kommunen skal det vera 2 overformyndarar med like mange varamedlemmer. Ein av 
overformyndarane skal ha ansvaret for protokollføringa for overformynderiet. 
Funksjonstida for overformyndarane er 4 år frå 01. januar etter kommunestyrevalet. 
Overformyndarane vert valde, ein kvart andre år, av kommunestyret. 
Varamedlemmene vert valde for 2 år om gongen, og gjer teneste i den rekkjefølgja dei 
er valde. Formannskapet vert no invitert til å gje tilråding om val av ein overformyndar 
og to varamedlemmer.



FAKTA
I kommunen skal det vera 2 overformyndarar med like mange varamedlemmer. Ein av 
overformyndarane skal ha ansvaret for protokollføringa for overformynderiet. Funksjonstida 
for overformyndarane er 4 år frå 01. januar etter kommunestyrevalet. Desse vert valde, ein 
kvart andre år av kommunestyret. Varamedlemmene vert valde for 2 år om gongen, og gjer 
teneste i den rekkjefølgja dei er valde.
Berre pålitelege og dyktige personar som er valføre ved kommunevalet kan veljast. Dei må og 
vera fylt 30 år. Det er ikkje spesielle krav til utdanning for overformyndarane. Den som har 
fylt 60 år eller som grunna sjukdom eller andre ting ikkje kan halda fram som overformyndar 
kan nekta attval.
Overformynderiet har 3 hovudoppgåver:
- oppnemning av verjer, hjelpeverjer og setjeverjer, og oppgåver knytt til dette
- forvaltning av midlar for umyndige
- rettleiing og tilsyn med verjene
Ein viser elles til vedlagte skriv dagsett 29.08.02 frå Justisdepartementet
I perioden 2004 – 2005 har desse overformynderiet hatt slike medlemmer:
”Protokollførande overformyndar 2004 - 2007  Nina B. Nyheim, Lonevåg. Overformyndar 
2004 - 2005 Oddny Kallestein, Hosanger. Varamedlemmer 2004 - 2005: 1. Kari Hauge, 
Lonevåg, 2. Arthur Høylo, Bruvik.

Heradsstyret må etter dette velja ein ny overformyndar for perioden 2006 – 2009 samt 2 
varamedlemmer i rekkjefølgje for perioden 2006 - 2007.

RÅDMANNEN SI VURDERING
Ein viser til faktadelen.

Dato for saksutgreiing: 01.02.06.

Trykte vedlegg: Skriv av 06.10.03 frå Justisdepartementet.



OSTERØY KOMMUNE
SAKSPAPIR

Styre, komite, utval Møtedato Saksnr Sbh
Formannskapet 03.12.2003 151/03 RSI
Osterøy heradsstyre 17.12.2003 121/03 RSI
Arbeidmiljø-utvalet 11.05.2005 010/05 RSI
Arbeidmiljø-utvalet 22.02.2006 005/06 RSI
Arbeidmiljø-utvalet 22.02.2006 RSI
Formannskapet 22.02.2006 055/06 RSI
Osterøy heradsstyre 15.03.2006 018/06 RSI

Saksansvarleg
Reidun Indredavik

Arkiv:    N-022.3
Objekt:     

Sak ID
2003002083

VAL AV ARBEIDSMILJØUTVAL FOR RESTEN AV PERIODEN 2003 - 2007

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK
”Det vert vald slike medlemmer og varamedlemmer til arbeidsmiljøutvalet frå 
arbeidsgjevarsida for resten av valperioden 2003 – 2007: Frå politikarane: Medlemmer:  
…………  Vara: …………….      Frå rådmannen:  Medlemmer ……………  Vara: 
…………..  .”

22.02.2006 FS-055/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Ole J. Mjøs, H, gjorde framlegg om attval for medlemmer og varamedlemmer.

Rådmannen gjorde framlegg om helse- og omsorgsleiar som ny medlem.

AVRØYSTING

Framlegga vart samrøystes tilrådd.
-----------------------------
Formannskapet har etter dette rådd heradsstyret til å gjera slikt vedtak.

”Det vert vald slike medlemmer og varamedlemmer til arbeidsmiljøutvalet frå 
arbeidsgjevarsida for resten av valperioden 2003 – 2007: 
Frå politikarane: Medlemmer:  Jorunn S. Holsen, SP, Eldbjørg Ryste Hølleland, KrF  
Vara: Sigurd Inge Vardøy, AP, Magnhild H. Tysse, V.  
Frå rådmannen:  Medlemmer Leiar helse- og omsorgstenesta, leiar opplærings-
/bibliotektenesta og personalsjef  Vara: Leiar  pleie-/omsorg, leiar plan-/tekn. 
forvaltning, rådmann.”

15.03.2006 HS-018/06 UTVALET SI HANDSAMING:



AVRØYSTING

Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

SAMANDRAG
I samsvar med arbeidsmiljølova sitt krav har kommunen som arbeidsgjevar eige 
arbeidsmiljøutval med representantar både frå arbeidsgjevar- og arbeidstakarsida. 
Heradsstyret vert no invitert til å velja representantar frå arbeidsgjevarsida for dei 2 
siste åra av den valperioden. Formannskapet fungerer som valnemnd og gjev tilråding 
til heradsstyret. 
FAKTA
Etter arbeidsmiljølova skal kommunen som arbeidsgjevar ha eit arbeidsmiljøutval. Det er 
tidlegare vedteke at utvalet totalt skal ha 10 medlemmer med like mange personlege 
varamedlemer. 5 av medlemmene med varamedlemmer skal representera arbeidsgjevarsida. 
Dei 5 andre medlemmene skal representera arbeidstakarsida. Arbeidstakarane vel sjølv sine 
medlemmer. Vala gjeld for 2 år om gongen, jfr. aml. § 7-1, nr. 5 og forskrift av 29.04.77, § 8, 
Det må difor no veljast medlemmer og varamedlemmer for resten av valperioden 2006  – 
2007. 
Etter ei endring i 1994 i høve til samansetjinga på arbeidsgjevarsida, har 3 av dei 5 
medlemmene derifrå vore valde mellom administrativt personell og 2 medlemmer mellom 
politikarane. Ei målsetjing har vore at dei personalintensive avdelingane skal vera repre-
senterte mellom medlemmene frå administrasjonen. 
Etter sist val er arbeidsmiljøutvalet no slik samansett:
Medlemmer varamedlemmer
Eldbjørg Ryste Hølleland, KrF Magnhild Tysse, V
Jorunn S. Holsen, SP Sigurd Inge Vardøy, AP

Frå rådmannen:
Leiar heimetenesta leiar institusjonstenesta
Leiar opplærings-/bibliotektenesta leiar plan-/teknisk forvaltning
Personalsjef rådmann

Utvalet skal sjølv velja leiar og nestleiar. Leiarvervet vekslar mellom arbeidsgjevar- og 
arbeidstakarsida. 

Etter dette skal heradsstyret, om medlemstalet og samansetjinga skal vera som no, velja 2 
medlemmer med varamedlemmer frå politikarane og 3 medlemmer med varamedlemmer frå 
administrasjonen. 

RÅDMANNEN SI VURDERING
Ein viser til faktadelen. 

Dato for saksutgreiing: 01.02.06

Trykte vedlegg: Ingen.



OSTERØY KOMMUNE
SAKSPAPIR

Styre, komite, utval Møtedato Saksnr Sbh
Formannskapet 30.11.2005 ARA
Formannskapet 30.11.2005 248/05 ARA
Formannskapet 14.12.2005 256/05 ARA
Osterøy heradsstyre 14.12.2005 077/05 ARA
Osterøy heradsstyre 15.03.2006 019/06 ARA
Formannskapet 15.03.2006 060/06 BES

Saksansvarleg
Aud Raknem

Arkiv:    N-104.2
Objekt:     

Sak ID
2005001915

PRIORITERING AV SØKNADER OM TILSKOT AV SPELEMIDLANE FOR 2006

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK
Rådmannen gjer ikkje framlegg til vedtak.

15.03.2006 FS-060/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Utdelte dokument:
- Skriv frå Valestrand Hjellvik FK vedlagt e-post frå Kultur- og kyrkjedepartementet
- Skriv av 13.03.06 frå Osterøy Idrettsråd

Ragnar Tyssebotn, FRP, tok opp spørsmålet om ugildskap  for sitt vedkomande då han har  
lagt inn anbod på arbeidet på Furubakken.  Han vart samrøystes kjend ugild og tok ikkje del i 
møtet ved utvalet si handsaming – 6 medlemmer til stades.

Ordføraren gjorde slikt framlegg til vedtak: ”Formannskapet førehandsgodkjenner Valestrand 
Hjellvik FK sin søknad om spelemidlar til kunstgrasdekke på grusbana på Furubakken.  
Førehandsgodkjenninga er gjort på vilkår av at det ikkje inngår kommunale midlar i 
prosjektet.  Prosjektet må ikkje fortrengja andre tiltak som står i kommunen sin vedtekne plan, 
og vil verta teken inn i handlingsprogrammet ved rullering av dette.”

Rådmannen bad om slik protokolltilførselen: ”Fylkeskommunen har i møte med Osterøy 
kommunen og idrettsrådet den 09.03.06 signaliserte at det er ei usikkerheit om prioritering av 
kunstgrasbaner i framtida.”

 AVRØYSTING

Ordføraren sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.
Formannskapet hadde ikkje merknader til protokolltilførsel frå rådmannen.

Formannskapet har etter dette gitt slik tilråding til vedtak i heradsstyret:



”Formannskapet førehandsgodkjenner Valestrand Hjellvik FK sin søknad om 
spelemidlar til kunstgrasdekke på grusbana på Furubakken.  Førehandsgodkjenninga 
er gjort på vilkår av at det ikkje inngår kommunale midlar i prosjektet.  Prosjektet må 
ikkje fortrengja andre tiltak som står i kommunen sin vedtekne plan, og vil verta teken 
inn i handlingsprogrammet ved rullering av dette.”

Protokolltilførsel frå rådmannen:

”Fylkeskommunen har i møte med Osterøy kommunen og idrettsrådet den 09.03.06 
signaliserte at det er ei usikkerheit om prioritering av kunstgrasbaner i framtida.”

15.03.2006 HS-019/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Ragnar Tyssebotn, FRP, tok opp spørsmålet om ugildskap  for sitt vedkomande då han har  
lagt inn anbod på arbeidet på Furubakken.  Han vart samrøystes kjend ugild og tok ikkje del i 
møtet ved utvalet si handsaming.  Einar Skjerping, FRP, møtte som varamann.  
26 medlemmer/varamedlemmer til stades.

AVRØYSTING

Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

Heradsstyret har etter dette gjort slikt vedtak:

”Heradsstyret førehandsgodkjenner Valestrand Hjellvik FK sin søknad om spelemidlar 
til kunstgrasdekke på grusbana på Furubakken.  Førehandsgodkjenninga er gjort på 
vilkår av at det ikkje inngår kommunale midlar i prosjektet.  Prosjektet må ikkje 
fortrengja andre tiltak som står i kommunen sin vedtekne plan, og vil verta teken inn i 
handlingsprogrammet ved rullering av dette.”

Vidare vart slik protokolltilførsel frå rådmannen godkjend:

”Fylkeskommunen har i møte med Osterøy kommunen og idrettsrådet den 09.03.06 
signaliserte at det er ei usikkerheit om prioritering av kunstgrasbaner i framtida.”

SAMANDRAG
Sjå faktadelen.
FAKTA
Valestrand Hjellvik FK har med skriv av 21.02.06 søkt om å få kunstgrasdekke på 
Furubakken inn som prioritert anlegg i Kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet og 
naturopplevingar 2004 – 2015. 
Kopi av skrivet med vedlegg ligg ved. Laget har som mål å få kunstgrasdekket klart til 
seriestart 20. april. Dei søkjer og om å få utbetalt momsrefusjon for prosjektet.
I skriv av 01.03.06 frå kommunen er det gjort greie for planføresetnader og vilkår for tilskot 
frå spelemidlane. Ein legg og ved skriv av 28.02.06 frå økonomisjefen vedkomande moms-
refusjon.



Ordføraren ynskjer å leggja saka fram for formannskapet til drøfting og eventuell avgjerd, då 
søkjar er avhengig av eit snarleg svar frå kommunen.

RÅDMANNEN SI VURDERING
Ein viser til faktadelen. 

Dato for saksutgreiing: 10.03.06

Trykte vedlegg: Skriv av 21.02.06 m/vedlegg frå Valestrand Hjellvik FK
Skriv av 01.03.06 frå kommuneplanleggjar til Valestrand 
Hjellvik FK
Skriv av 28.02.06 frå økonomisjefen til Valestrand Hjellvik FK
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012/06: GODKJENNING AV MØTEBOK 

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK

Rådmannen gjer ikkje framlegg til vedtak.

15.03.2006 HS-012/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Carl Gunnar Nesheim, FRP, hadde denne merknaden til møteboka frå møtet 15.02.06:
”Angåande sak 002/06 i heradsstyret 15.02.06 – referatsaker – bør tilførast i møteboka:
”Bemerkning frå Carl Gunnar Nesheim, FRP, i sak 29/05 frå kontrollutvalet, der det vert vist 
til heradsstyret sitt vedtak 20.11.02 angåande ”….føringar for kommunedelplan Hauge nr. 48 
– Idrettspark Hauge – inn” der FRP meiner at saka skulle inn i arealdelen i kommuneplanen.  
Ordføraren viste til at administrasjonen og kontrollutvalet kunne ikkje sjå at dette er noko sak 
som ein skulle følgja opp vidare.”

AVRØYSTING

Med denne merknaden vart møteboka godkjend.

013/06: REFERATSAKER 

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK

Referatsakene vert tekne til orientering.

15.03.2006 HS-013/06 UTVALET SI HANDSAMING:

AVRØYSTING

Det vart ikkje gjort vedtak om merknader til referatsakene.

014/06: TILSYN MED BRANNVERNET 2005. VARSEL OM PÅLEGG. 

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK

”For å lukka avvik frå DSB tilset Osterøy kommune branninspektør/branningeinør i 80 
% stilling og byggesakshandsamar i 20% stilling. Det vert nytta kr.70.000 av unytta 
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budsjettmidlar 2006 til disposisjon for heradsstyre. Anna finansiering som vist til i 
rådmannen si vurdering. Rådmannen får fullmakt til å regulera budsjettet.”

22.02.2006 FS-045/06 UTVALET SI HANDSAMING:
Brannsjefen var til stades ved utvalet si handsaming.
------------------------
Ragnar J. Tyssebotn, FrP, gjorde slikt framlegg: ”Då det er vedteke i heradsstyret at det, 
grunna den økonomiske situasjonen, skal vera nedbemanning, og ikkje oppbemanning i 
Osterøy kommune, vert tilsetjinga utsett til kommuneøkonomien har forbetra seg.”

AVRØYSTING
Alternativ avrøysting

Rådmannen sitt framlegg - 6 røyster (2AP,2H,1SP,1SV)
R. J. Tyssebotn sitt framlegg - 1 røyst (1FrP)
------------------------------
Formannskapet har etter dette rådd heradsstyret til å gjera slikt vedtak:

”For å lukka avvik frå DSB tilset Osterøy kommune branninspektør/branningeinør i 80 % 
stilling og byggesakshandsamar i 20% stilling. Det vert nytta kr.70.000 av unytta 
budsjettmidlar 2006 til disposisjon for heradsstyre. Anna finansiering som vist til i rådmannen 
si vurdering. Rådmannen får fullmakt til å regulera budsjettet.”

15.03.2006 HS-014/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Leiar teknisk drift var til stades ved utvalet si handsaming.

Carl Gunnar Nesheim, FRP, gjorde slikt framlegg: ”Då det er vedteke i heradsstyret at det 
grunna den økonomiske situasjonen skal vera nedbemanning med minst 10-årsverk, og ikkje 
oppbemanning i Osterøy kommune, vert tilsetjinga utsett til kommuneøkonomien har betra 
seg.”

Erling Raknes, AP, gjorde slikt framlegg: ”Grunna kommunen sin økonomisituasjon vert 
stillinga som branninspektør/branningeniør utsett til hausten, og vert å handsama i samband 
med budsjettet for 2007.”

AVRØYSTING

PRØVERØYSTING

Formannskapet sitt framlegg -  9 røyster
Carl Gunnar Nesheim sitt framlegg -  4 røyster
Erling Raknes sitt framlegg - 12 røyster

ENDELEG AVRØYSTING
Alternativ avrøysting:

Erling Raknes sitt framlegg - 16 røyster
Formannskapet sitt framlegg -   9 røyster



Side 25 

Heradsstyret har etter dette gjort slik vedtak:

”Grunna kommunen sin økonomisituasjon vert stillinga som 
branninspektør/branningeniør utsett til hausten, og vert då handsama i samband med 
budsjettet for 2007.”

------------------
Birger Skår, H, kom til møtet no – kl. 16.30 – etter sak 14/06 og før sak 15/06 – 26 
medlemmer/varamedlemmer til stades.
-------------------------

015/06: UTBYGGING BULLAÅSEN(FOSSÅSEN). SØKNAD OM 
INVESTERINGSTILSKOT. SØKNAD  OM OVERTAKING AV VEG OG 
LEIDNINGSANLEGG.  

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK

4. Med bakgrunn i retningslinjer i kommunen og kommunen sin økonomi vert det ikkje 
gjeve investeringstilskot til Oleana Invest A/S.

5. Kommunen overtek ikkje omsøkte vegar til kommunalt vedlikehald. 
Kommunen overtek vederlagsfritt hovedleidningar for vatn og avløp. 

22.02.2006 FS-047/06 UTVALET SI HANDSAMING:
Ordføraren tok opp spørsmål om mogeleg ugildskap for R. J. Tyssebotn, FrP, i høve til 
eventuelle eigartilhøve i Oleana Invest AS. Representanten stadfesta at han ikkje hadde 
tilknyting til dette selskapet og utvalet fann då ikkje grunnlag for ugildskap i saka.
--------------------------------
Ragnar J. Tyssebotn, FrP, gjorde slikt framlegg: ”1. Det vert gjeve kr 100.000,- i tilskot til 
vatn og avlaup. Pengane vert dekte gjennom prosjekt: Tilrettelegging av næring/bustad-
område. 2. Osterøy kommune overtek vegar og leidningsnett, vatn og avlaup.”

Ole J. Mjøs, H, gjorde slikt framlegg om nytt punkt 2: ”Kommunen overtek omsøkte vegar til 
kommunalt vedlikehald. Kostnaden til drift og vedlikehald vert å leggja inn i framtidige 
budsjett. Eventuelle kostnader for 2006 vert å ta frå unytta budsjettmidlar for 2006 til 
disposisjon for heradsstyret.

AVRØYSTING
Alternativ avrøysting
Rådmannen sitt framlegg med slik endring
som foreslått av Ole J. Mjøs - 6 røyster (2H,2AP,1SV,1SP)

R .J. Tyssebotn sitt framlegg - 1 røyst (1FrP)
-----------------------------
Formannskapet har etter dette rådd heradsstyret til å gjera slikt vedtak:

4. ”Med bakgrunn i retningslinjer i kommunen og kommunen sin økonomi vert det 
ikkje gjeve investeringstilskot til Oleana Invest A/S.

5. Kommunen overtek omsøkte vegar til kommunalt vedlikehald. Kostnaden til drift og 
vedlikehald vert å leggja inn i framtidige budsjett. Eventuelle kostnader for 2006 
vert å ta frå unytta budsjettmidlar for 2006 til disposisjon for heradsstyret.
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6. Kommunen overtek vederlagsfritt hovudleidningar for vatn og avløp.”

15.03.2006 HS-015/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Skriv av 07.03.06 frå adv.firma Harris samt e-post av 23.02.06 frå Hordaland 
fylkesskattekontor vart lagt fram i møtet.
--------------------

Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte for FRP, H, KRF, TVS, og V frå kl. 16.35 
– kl. 16.55.
---------------------

Carl Gunnar Nesheim, FRP, gjorde slikt framlegg om nytt pkt. 1: ”Heradsstyret bed om ei 
utgreiing angåande vanleg praksis kva gjeld økonomisk støtte til tilsvarande saker.  Kven har 
tidlegare fått, kor mykje og kvar frå i budsjettet.”

AVRØYSTING
Alternativ avrøysting:

Formannskapet sitt framlegg - 13 røyster (8 AP,2 SV,3 SP)
Carl Gunnar Nesheim sitt framlegg - 13 røyster (4 FRP,5 H,2 KRF,1 TVS,1 V)

-----------------------
I medhald av § 18 i reglement for heradsstyret av 11.02.04 er møteleiaren si røystegjeving 
avgjerande ved likt røystetal.

Heradsstyret har etter dette gjort slikt vedtak:

4. ”Med bakgrunn i retningslinjer i kommunen og kommunen sin økonomi vert det 
ikkje gjeve investeringstilskot til Oleana Invest A/S.

5. Kommunen overtek omsøkte vegar til kommunalt vedlikehald. Kostnaden til drift og 
vedlikehald vert å leggja inn i framtidige budsjett. Eventuelle kostnader for 2006 
vert å ta frå unytta budsjettmidlar for 2006 til disposisjon for heradsstyret.

6. Kommunen overtek vederlagsfritt hovudleidningar for vatn og avløp.”

016/06: KOMMUNEDELPLAN FOR SUNDLAND - RIVENES - VOTLO 

SAKSKOMITEEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK

”Sakskomiteen for kommunedelplan Rivenes-Sundland-Votlo rår til at det blir 
gjennomført ei arkeologisk undersøking i kommunedelplanområdet. Formannskapet får 
i oppgåve å finna økonomiske midlar til å finansiere denne undersøkinga.”



Side 27 

22.02.2006 FS-050/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Ole J. Mjøs, H, gjorde slikt framlegg: ”Det vert løyvd kr 304.000,- til gjennomføring av ei 
arkeologisk undersøking i kommunedelplanområdet. Summen vert dekka av unytta 
budsjettmidlar for 2006 til disposisjon for heradsstyret.”

Roald Åge Kleppe, SV, gjorde slikt framlegg: ”Formannskapet meiner at ei utbygging på 
Rivenes-Sundland-Votlo har så store usikre økonomiske kostnader at ein ikkje finn det 
forsvarleg å bruka meir kommunale midlar på vidare utgreiing av arkeologiske mogelege 
funn, eller ei konsekvensanalyser. Ein bør snarast setja i gang arbeid med eit alternativt 
byggeområde i området Kvisti – Åsheim.”

AVRØYSTING
Alternativ avrøysting

Ole J. Mjøs sitt framlegg - 6 røyster (2H,2AP,1SP,1FrP)
Roald Å. Kleppe sitt framlegg - 1 røyst (1SV)
------------------------------

Formannskapet har etter dette rådd heradsstyret til å gjera slikt vedtak:

”Det vert løyvd kr 304.000,- til gjennomføring av ei arkeologisk undersøking i 
kommunedelplanområdet. Summen vert dekka av unytta budsjettmidlar for 2006 til 
disposisjon for heradsstyret.”

15.03.2006 HS-016/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Roald Åge Kleppe, SV, tok opp igjen sitt framlegg frå formannskapet: ”Heradsstyret
meiner at ei utbygging på Rivenes-Sundland-Votlo har så store usikre økonomiske kostnader 
at ein ikkje finn det forsvarleg å bruka meir kommunale midlar på vidare utgreiing av 
arkeologiske mogelege funn, eller ei konsekvensanalyser. Ein bør snarast setja i gang arbeid 
med eit alternativt byggeområde i området Kvisti – Åsheim.”

---------------
Det vart halde pause i drøftingane med gruppemøte for AP, H, og SP frå kl. 17.40 – kl. 18.00.
----------------------

AVRØYSTING
Alternativ avrøysting:

Formannskapet sitt framlegg - 20 røyster (7AP, 4 FRP, 5 H, 3 SP, 1 KRF)
Roald Åge Kleppe sitt framlegg -  6 røyster (2 SV, 1 V, 1 TVS, 1 AP, 1 KRF)

Heradsstyret har etter dette gjort slikt vedtak:
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”Det vert løyvd kr 304.000,- til gjennomføring av ei arkeologisk undersøking i 
kommunedelplanområdet. Summen vert dekka av unytta budsjettmidlar for 2006 til 
disposisjon for heradsstyret.”

017/06: VAL TIL OVERFORMYNDERIET FOR PERIODEN 2006 - 2009 

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK
Rådmannen gjer ikkje framlegg.

22.02.2006 FS-056/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Ole J. Mjøs, H, gjorde slikt framlegg: ”Overformyndar 2006-2009 Oddny Kallestein – attval. 
Vara: 1. Kari Hauge, Lonevåg, attval. 2. Arthur Høylo, Bruvik, attval.

AVRØYSTING

Framlegget vart samrøystes tilrådd.
-----------------------------
Formannskapet har etter dette rådd heradsstyret til å gjera slikt vedtak:

”Overformyndar 2006-2009 Oddny Kallestein – attval. Vara: 1. Kari Hauge, Lonevåg, 
attval. 2. Arthur Høylo, Bruvik, attval.”

15.03.2006 HS-017/06 UTVALET SI HANDSAMING:

AVRØYSTING

Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

018/06: VAL AV ARBEIDSMILJØUTVAL FOR RESTEN AV PERIODEN 2003 - 2007 

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK
”Det vert vald slike medlemmer og varamedlemmer til arbeidsmiljøutvalet frå 
arbeidsgjevarsida for resten av valperioden 2003 – 2007: Frå politikarane: Medlemmer:  
…………  Vara: …………….      Frå rådmannen:  Medlemmer ……………  Vara: 
…………..  .”

22.02.2006 FS-055/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Ole J. Mjøs, H, gjorde framlegg om attval for medlemmer og varamedlemmer.
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Rådmannen gjorde framlegg om helse- og omsorgsleiar som ny medlem.

AVRØYSTING

Framlegga vart samrøystes tilrådd.
-----------------------------
Formannskapet har etter dette rådd heradsstyret til å gjera slikt vedtak.

”Det vert vald slike medlemmer og varamedlemmer til arbeidsmiljøutvalet frå 
arbeidsgjevarsida for resten av valperioden 2003 – 2007: 
Frå politikarane: Medlemmer:  Jorunn S. Holsen, SP, Eldbjørg Ryste Hølleland, KrF  
Vara: Sigurd Inge Vardøy, AP, Magnhild H. Tysse, V.  
Frå rådmannen:  Medlemmer Leiar helse- og omsorgstenesta, leiar opplærings-
/bibliotektenesta og personalsjef  Vara: Leiar  pleie-/omsorg, leiar plan-/tekn. 
forvaltning, rådmann.”

15.03.2006 HS-018/06 UTVALET SI HANDSAMING:

AVRØYSTING

Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

************ TILLEGGSSAKER ************

019/06: PRIORITERING AV SØKNADER OM TILSKOT AV SPELEMIDLANE FOR 
2006 

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK
Rådmannen gjer ikkje framlegg til vedtak.

15.03.2006 FS-060/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Utdelte dokument:
- Skriv frå Valestrand Hjellvik FK vedlagt e-post frå Kultur- og kyrkjedepartementet
- Skriv av 13.03.06 frå Osterøy Idrettsråd

Ragnar Tyssebotn, FRP, tok opp spørsmålet om ugildskap  for sitt vedkomande då han har  
lagt inn anbod på arbeidet på Furubakken.  Han vart samrøystes kjend ugild og tok ikkje del i 
møtet ved utvalet si handsaming – 6 medlemmer til stades.

Ordføraren gjorde slikt framlegg til vedtak: ”Formannskapet førehandsgodkjenner Valestrand 
Hjellvik FK sin søknad om spelemidlar til kunstgrasdekke på grusbana på Furubakken.  
Førehandsgodkjenninga er gjort på vilkår av at det ikkje inngår kommunale midlar i 
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prosjektet.  Prosjektet må ikkje fortrengja andre tiltak som står i kommunen sin vedtekne plan, 
og vil verta teken inn i handlingsprogrammet ved rullering av dette.”

Rådmannen bad om slik protokolltilførsel: ”Fylkeskommunen har i møte med Osterøy 
kommunen og idrettsrådet den 09.03.06 signaliserte at det er ei usikkerheit om prioritering av 
kunstgrasbaner i framtida.”

 AVRØYSTING

Ordføraren sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.
Formannskapet hadde ikkje merknader til protokolltilførsel frå rådmannen.

Formannskapet har etter dette gitt slik tilråding til vedtak i heradsstyret:

”Formannskapet førehandsgodkjenner Valestrand Hjellvik FK sin søknad om 
spelemidlar til kunstgrasdekke på grusbana på Furubakken.  Førehandsgodkjenninga 
er gjort på vilkår av at det ikkje inngår kommunale midlar i prosjektet.  Prosjektet må 
ikkje fortrengja andre tiltak som står i kommunen sin vedtekne plan, og vil verta teken 
inn i handlingsprogrammet ved rullering av dette.”

Protokolltilførsel frå rådmannen:

”Fylkeskommunen har i møte med Osterøy kommunen og idrettsrådet den 09.03.06 
signaliserte at det er ei usikkerheit om prioritering av kunstgrasbaner i framtida.”

15.03.2006 HS-019/06 UTVALET SI HANDSAMING:

Ragnar Tyssebotn, FRP, tok opp spørsmålet om ugildskap  for sitt vedkomande då han har  
lagt inn anbod på arbeidet på Furubakken.  Han vart samrøystes kjend ugild og tok ikkje del i 
møtet ved utvalet si handsaming.  Einar Skjerping, FRP, møtte som varamann.  
26 medlemmer/varamedlemmer til stades.

AVRØYSTING

Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

Heradsstyret har etter dette gjort slikt vedtak:

”Heradsstyret førehandsgodkjenner Valestrand Hjellvik FK sin søknad om spelemidlar 
til kunstgrasdekke på grusbana på Furubakken.  Førehandsgodkjenninga er gjort på 
vilkår av at det ikkje inngår kommunale midlar i prosjektet.  Prosjektet må ikkje 
fortrengja andre tiltak som står i kommunen sin vedtekne plan, og vil verta teken inn i 
handlingsprogrammet ved rullering av dette.”

Vidare vart slik protokolltilførsel frå rådmannen godkjend:

”Fylkeskommunen har i møte med Osterøy kommunen og idrettsrådet den 09.03.06 
signaliserte at det er ei usikkerheit om prioritering av kunstgrasbaner i framtida.”
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-------------------------
Einar Skjerping, FRP, forlet møtet no og Ragnar Tyssebotn , FRP, kom tilbake til møtet 26 
representantar/vararepresentantar til stades.
-------------------
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Andrer saker:

Birger Skår, H, leiar i Osterøy Bruselskap AS, orienterte om stoda for innføring av autopass 
på Osterøybrua.  Personvernnemnda har gitt opning for å innføra autopass.  Vegstellet skal no 
finna måtar å driva autopass på som tilfredsstillar Datatilsynet sine krav.

Carl Gunnar Nesheim, FRP, hadde denne merknaden under mogelege saker:
Pkt. 1 – Heradsstyret sitt fleirtal har tidlegare gjort vedtak om å redusera tal tilsette i Osterøy 
             kommune med minst 10 årsverk. Pr. 15.03.06 veit me ikkje kva som er gjort.  Me

 bed administrasjonen leggja fram stoda:
1. Kor mange stillingar er fjerna?
2. Kor tid er det gjort?
3. Kor tid skal det gjennomførast?

Pkt. 2 – Iflg. prioriteringslista for investeringar skal det brukast 8.5 mill. til ny brannstasjon 
             på Osterøy.  Kan desse pengane vera betre å bruka på utbygging av Osterøy 
             sjukeheim?

Pkt. 3 – Fartsgrensa på Gjerstad bør setjast opp frå 50 km til 60 km.  Dette har vore tatt opp 3 
             gonger tidlegare.

Spørsmåla frå Carl Gunnar Nesheim, FRP, vart oversend administrasjonen utan 
realitetshandsaming.

Orienteringssaker:
I  starten av møtet orienterte ordføraren om deltaking på ulike konferanser/møte herunder 
følgjande:

- Møte med idrettsrådet og fylkesidrettssjefen
- Møte med Fylket – næringsutvikling
- Musea, kommunane og Fylket – møte i Bergen – finansiering stat/kommune
- Møte vedk. kulturdagane på Osterøy – vert arrangert i aug./sept. i samband med 
   Kystsogevekene

Temamøte 29. mars går ut – møte i politisk leiargruppe i staden
Ny dato for vitjing på ungdomsskulen – 26. april

------------------------------------
Til å skriva under møteboka saman med møteleiar vart desse valde: Johannes Bysheim og 
Jorunn Holsen.

Lonevåg, 02.02.2023

Turid Reigstad
utvalssekretær

Kari Foseid Aakre Johannes Bysheim Jorunn Holsen
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